



Radwan Abdulhakim Ali
Saif Al-Othry
رضوان عبدالحكيم علي سيف العثري
Taiz University – Yemen
جامعة تعز - اليمن

YEMEN'S POLITICAL AND ADMINISTRATIVE SUSTAINABILITY: OBSTACLES AND STRATEGIES FOR OVERCOMING THEM

الاستدامة السياسية والإدارية في اليمن: العقبات والاستراتيجيات للتغلب عليها



Oqba A.A. Ahmed
عقبه عباس عبدالواسع أحمد
Xidian University - China
جامعة شيديان - الصين

Abstract: This study delves into the obstacles faced by Yemen in achieving political and administrative sustainability and presents strategies to overcome these hurdles, fostering a more stable and prosperous future for the nation..

Keywords: Political, Administrative, Sustainability, Strategies, Yemen.

الخلاصة : تتناول هذه الدراسة العقبات التي تواجه اليمن في تحقيق الاستدامة السياسية والإدارية وتقدم استراتيجيات للتغلب على هذه العقبات، وتعزيز مستقبل أكثر استقرارًا وازدهارًا للأمة.
الكلمات المفتاحية : السياسية، الإدارية، الاستدامة، الاستراتيجيات، اليمن.

Introduction

Achieving political and administrative sustainability is crucial for the stability and development of any nation. In Yemen, a country grappling with ongoing conflicts and political challenges, the pursuit of sustainability is paramount. The aim for this study delves into the obstacles faced by Yemen in achieving political and administrative sustainability and presents strategies to overcome these hurdles, fostering a more stable and prosperous future for the nation. [1-3].

Results and discussion

Yemen faces numerous political obstacles that hinder its path to sustainability. These include political fragmentation, power struggles, and the absence of a unified government. The lack of consensus among political factions and the ongoing conflict make it difficult to establish stable governance structures and implement effective policies. Overcoming these obstacles requires fostering political dialogue, reconciliation, and inclusivity.

Administrative sustainability is hindered by several challenges in Yemen. The lack of capacity and resources within government institutions, corruption, and weak public administration systems impede effective governance. Building administrative capacity, promoting transparency, and combating corruption are essential to strengthen administrative sustainability. Strengthening institutions, improving public service delivery, and enhancing accountability mechanisms are crucial steps to address administrative hurdles.

Restoring trust between the government and the Yemeni people is vital for political and administrative sustainability. Years of conflict and political instability have eroded public confidence. The government needs to prioritize transparency, engage in constructive dialogue with citizens, and demonstrate accountability to regain trust. Building trust requires inclusive decision-making processes, involving civil society, and implementing measures to combat corruption.

Yemen's political sustainability heavily relies on fostering national reconciliation. Bringing together different political factions, tribal groups, and regional actors is crucial to establishing a unified and stable government. National reconciliation efforts should prioritize dialogue, compromise, and the inclusion of all stakeholders. By addressing grievances, promoting social cohesion, and ensuring equitable representation, Yemen can move towards a more sustainable political framework.

Yemen's administrative sustainability necessitates strengthening institutions and enhancing capacity building efforts. This includes investing in public administration training, improving public financial management systems, and establishing transparent and accountable governance structures. Building the capacity of civil servants and promoting merit-based appointments can lead to a more efficient and effective public administration.

Addressing the challenges to political and administrative sustainability in Yemen requires international support and cooperation. The international community should provide assistance in capacity building, financial aid, and technical expertise to strengthen governance structures. International organizations can also support Yemen in implementing reforms, fostering dialogue, and facilitating mediation efforts to resolve conflicts.

Conclusion

Yemen's political and administrative sustainability are crucial for the country's stability and development. Overcoming obstacles such as political fragmentation, weak administrative systems, and lack of trust requires a multi-faceted approach. Strategies include rebuilding trust, fostering national reconciliation, strengthening institutions, promoting capacity building, and seeking international support. By addressing these obstacles and implementing sustainable governance practices, Yemen can pave the way for a more stable, inclusive, and prosperous future.

المقدمة

إن تحقيق الاستدامة السياسية والإدارية أمر بالغ الأهمية لاستقرار وتنمية أي دولة. وفي اليمن، وفي البلد الذي يعاني من صراعات مستمرة وتحديات سياسية، فإن السعي إلى تحقيق الاستدامة أمر بالغ الأهمية. ويهدف هذا البحث إلى التعمق في العقبات التي تواجه اليمن في تحقيق الاستدامة السياسية والإدارية وتقديم استراتيجيات للتغلب على هذه العقبات، وتعزيز مستقبل أكثر استقرارًا وازدهارًا للأمة [1-3].

النتائج والمناقشة

تواجه اليمن العديد من العقبات السياسية التي تعيق طريقها نحو الاستدامة. وتشمل هذه التفتت السياسي، وصراعات السلطة، وغياب حكومة موحدة. إن الافتقار إلى الإجماع بين الفصائل السياسية والصراع الدائر يجعل من الصعب إنشاء هياكل حكم مستقرة وتنفيذ سياسات فعالة. ويتطلب التغلب على هذه العقبات تعزيز الحوار السياسي والمصالحة والشمول.

تواجه الاستدامة الإدارية العديد من التحديات في اليمن. إن الافتقار إلى القدرات والموارد داخل المؤسسات الحكومية، والفساد، وضعف أنظمة الإدارة العامة تعيق الحكم الفعال. إن بناء القدرات الإدارية، وتعزيز الشفافية، ومكافحة الفساد أمر ضروري لتعزيز الاستدامة الإدارية. إن تعزيز المؤسسات، وتحسين تقديم الخدمات العامة، وتعزيز آليات المساءلة هي خطوات حاسمة لمعالجة العقبات الإدارية.

إن استعادة الثقة بين الحكومة والشعب اليمني أمر حيوي للاستدامة السياسية والإدارية. لقد أدت سنوات من الصراع وعدم الاستقرار السياسي إلى تآكل ثقة الجمهور. تحتاج الحكومة إلى إعطاء الأولوية للشفافية، والانخراط في حوار بناء مع المواطنين، وإظهار المساءلة لاستعادة الثقة. يتطلب بناء الثقة عمليات صنع القرار الشاملة، وإشراك المجتمع المدني، وتنفيذ تدابير لمكافحة الفساد.

إن الاستدامة السياسية في اليمن تعتمد بشكل كبير على تعزيز المصالحة الوطنية. إن الجمع بين الفصائل السياسية المختلفة والجماعات القبلية والجهات الفاعلة الإقليمية أمر بالغ الأهمية لإنشاء حكومة موحدة ومستقرة. وينبغي لجهود المصالحة الوطنية أن تعطي الأولوية للحوار والتسوية وإشراك جميع أصحاب المصلحة. ومن خلال معالجة المظالم وتعزيز التماسك الاجتماعي وضمان التمثيل العادل، يمكن لليمن أن تتحرك نحو إطار سياسي أكثر استدامة.

إن الاستدامة الإدارية في اليمن تتطلب تعزيز المؤسسات وتعزيز جهود بناء القدرات. ويشمل هذا الاستثمار في تدريب الإدارة العامة وتحسين أنظمة الإدارة المالية العامة وإنشاء هياكل حوكمة شفافة وخاضعة للمساءلة. إن بناء قدرات الموظفين المدنيين وتعزيز التعيينات القائمة على الجدارة من شأنه أن يؤدي إلى إدارة عامة أكثر كفاءة وفعالية.

إن معالجة التحديات التي تواجه الاستدامة السياسية والإدارية في اليمن تتطلب الدعم والتعاون الدوليين. وينبغي للمجتمع الدولي أن يقدم المساعدة في بناء القدرات والمساعدات المالية والخبرة الفنية لتعزيز هياكل الحكم. كما يمكن للمنظمات الدولية أن تدعم اليمن في تنفيذ الإصلاحات وتعزيز الحوار وتيسير جهود الوساطة لحل النزاعات...

الخاتمة

إن الاستدامة السياسية والإدارية في اليمن أمر بالغ الأهمية لاستقرار البلاد وتنميتها. إن التغلب على العقبات مثل التشرذم السياسي، وضعف الأنظمة الإدارية، وانعدام الثقة يتطلب اتباع نهج متعدد الأوجه. وتشمل الاستراتيجيات إعادة بناء الثقة، وتعزيز المصالحة الوطنية، وتعزيز المؤسسات، وتعزيز بناء القدرات، والسعي إلى الحصول على الدعم الدولي. ومن خلال معالجة هذه العقبات وتنفيذ ممارسات الحكم المستدام، يمكن لليمن أن يمهد الطريق لمستقبل أكثر استقرارًا وشمولًا وازدهارًا.

المراجع والمصادر References

1. chrome-extension://efaidnbmnnnibpcajpcglclefindmkaj/https://www.preventionweb.net/files/40141_YEM_NationalHFAprogress_2013-15.pdf
2. <https://www.unescwa.org/ar/publications/%D8%AF%D8%B1%D8%A7%D8%B3%D8%A9-%D9%82%D9%8F%D8%B7%D8%B1%D9%8A%D8%A9-%D8%AA%D8%AD%D8%AF%D9%8A%D8%A7%D8%AA-%D8%AA%D9%86%D9%85%D9%8A%D8%A9-%D8%A7%D9%84%D9%8A%D9%85%D9%86>
3. <https://sanaacenter.org/ar/reports/humanitarian-aid/16616>